	Did you ever wonder why the age old wedding customs still breathe fresh in every wedding? Do you know the reason behind it? It is fun to look at how wedding traditions all started. Here are some interesting wedding facts. Trace the reason behind the customs like wedding ring, bouquet of flowers, the white glooming veil and many more.

Wedding Gowns – The symbol of purity
History dates white wedding gowns back to 1840, when Queen Victoria made white the bridal colour of choice when she wed Prince Albert. However in 17th century, red colour was a favorite in Europe. Other colors were worn for symbolic reasons, for instance blue meant constancy and green meant youth. As years passed, white was worn as a symbol of purity.
In ancient Poland, it was believed that sprinkling sugar on the bride's bouquet kept her temper sweet.

Veil- The symbol of mystique and romance
It is believed that originally, the veil was worn to show modesty and were worn at the ceremony as a symbol of her promise to obey her husband. The veil dates back to ancient Rome, when it was flame-yellow, always worn over the face, and called a flammeum.

The bouquet of flowers – The disguised blessings 
Imagine walking down the aisle with garlic, herbs and grains. Well! If it wasn't replaced with a bunch of beautiful flowers, we would still have the same tradition. It was believed that garlic,was supposed to ward off evil spirits and the herbs or grains were to insure a fruitful union. After few decades the tradition was replaced with flowers to symbolize fertility and eternal love. In ancient Poland, it was believed that sprinkling sugar on the bride's bouquet kept her temper sweet.

The Wedding Ring- Make your way towards my heart
Wedding ring is usually worn on the fourth finger of the left hand. It relates to traditions supposedly dating to classical times, that the finger contains the "vein of love”. By wearing rings on the fourth finger of their left hands, a married couple symbolically declare their eternal love for each other.

However in countries like Germany, Greece, some parts of India, Russia, Poland, Columbia, Spain and Venezuela, it's worn in the right hand. A traditional reason to wear the wedding ring on the right hand stems from Roman custom. According to them, the Latin word for left is "sinister", which in addition to this sense also has the same senses as the English word. The Latin word for right is "dexter", a word that evolved into "dexterity". Hence, the left hand had a negative connotation and the right a good one.

Wedding Cake - Symbolizes fertility or abundance
Ancient romans broke a cake over the brides head to symbolize fertility or abundance. Some other cultures dropped wheat, flour or cake on the bride's head, and then ate the crumbs for good luck. As the years rolled by with some varied addition and deletion of customs the tiered wedding cake was born.

The first kiss of union
The kiss that is given by the bride to the groom at the end of the wedding ceremony originates from the earliest times when the couple would actually make love for the first time in midst of the onlookers with praise. It was believed the first kiss that they shared would make couples exchange spirits with their breath and even part of their souls.

Read about the origin of honeymoon, tin cans and many more in the next page

Tie tin cans to drive evil away
The tradition of tying tin cans to the back of the newlywed's vehicle originated as a device, which would produce noise to scare away evil spirits, while they make their way of blissful lovemaking.

Throwing rice - symbolizes fruitfulness and prosperity
The custom of throwing rice, originated with the ancient Hindus and Chinese culture. In these cultures, tossing it after the ceremony was believed to bestow fertility upon the bride and groom.
Honeymoon- A hideout for lovemaking 
Honeymoon- the prelude to married life, is much sought by the newly wedded couples. However in the ancient days it all started with a captive lovemaking. The first weddings comprised of a groom taking his bride by capture. He would take her somewhere hidden away so her relatives and villagers couldn't find them. There they stayed for one moon phase and drank mead, a wine make from honey, to make them more amorous. Thus, the word "honeymoon" was born. There are many such stories about this mysterious phase, above being the most popular.

Small dot of Vermilion – a symbol of wedlock
Married Indian women place a red dot on their foreheads, between their eyes. It is practiced since times innumerable. In ancient times, a groom used to apply a spot of his blood on his bride's forehead, in recognition of wedlock! Today, the groom applies a small dot of vermilion, a powdered red lead, to the bride's forehead and welcomes her as his partner for life. It is applied for the first time to a woman during the marriage ceremony.

	Вы когда-нибудь задумывались, почему старинные свадебные традиции продолжают жить в каждой современной свадьбе? Вы знаете, что стоит за всем этим? Очень интересно взглянуть на то, как зарождались свадебные традиции. Вот несколько интересных фактов, связанных со свадьбами. Проследите за ними традиции обручального кольца, белой фаты и многие другие.
Свадебные платья – символ чистоты

Белые свадебные платья появились давно – в 1840 г, когда Королева Виктория выбрала белый своим свадебным цветом, выходя замуж за Принца Альберта. Тем не менее, в 17 веке, красный цвет на свадьбе продолжал оставаться любимым цветом в Европе. Другие цвета носили, придавая им особый, символический, смысл. Например, голубой означал постоянство, а зеленый – юность. Постепенно белый стали носить, как символ чистоты.

В древней Польше верили, что если посыпать букет невесты сахаром, то это  сделает ее характер нежным.

 Фата – символ  загадочности и романтики
Считается, что изначально фату носили, чтобы показать свою скромность, а также как символ, означающий покорность мужу. Фата  происходит еще из традиций Древнего Рима – тогда она была цвета пламени, ее носили, закрывая ею лицо, и называлась она  «фламеум». 

Букет цветов – замаскированные благословения 

Представьте себе – войти в храм с чесноком, травами и злаками. Но если бы это не заменили  букетом прекрасных цветов, то традиция осталась бы прежней. Считалось, что чеснок отпугивает злых духов, а травы и злаки обеспечивают плодотворный союз. Спустя несколько десятилетий эта традиция была заменена цветами, символизирующими плодородие и  вечную любовь. В древней Польше верили, что если посыпать букет невесты сахаром, то это  сделает ее характер нежным.

Обручальное кольцо  - проложит путь к моему сердцу

Обручальное кольцо обычно носят на четвертом пальце левой руки. Это связано с традициями, предположительно, античных времен, когда считалось, что этот палец содержит «вену любви». Надевая кольцо на четвертый палец левой руки, молодожены символично объявляют о своей вечной любви друг к другу.

Тем не менее, в таких странах  как Германия, Греция,  Россия, Польша, Колумбия, Испания, Венесуэла и некоторые части Индии, кольцо носят на правой руке. Традиция носить кольцо на правой руке восходит к  древнеримским традициям. Согласно им, «левый» на латыни будет «синистер», что означает еще и «плохой, злой, страшный». «правый» по-латыни будет «декстер» - слово, ассоциированное со сноровкой, умением, сообразительность. Отсюда следует, что с левая рука имеет негативные ассоциации, а правая – позитивные.

Свадебные пирог – символ плодородия и  изобилия

Древние римляне ломали пирог над головой невесты, символизируя плодородие и  изобилие. Представители других культур бросали  пшеницу, муку или печенье на голову невесте, а потом съедали крошки «на удачу». С течением лет после изменений и дополнений этих традиций  родился многоярусный свадебный пирог.

Первый семейный поцелуй 

Поцелуй, которым обмениваются жених и невеста в конце церемонии, восходит к самым ранним временам, когда пара  впервые занималась любовью на глазах у  зрителей под их восхваления. Считалось, что первый поцелуй, которым они обменивались, позволяет паре обменяться сущностью, дыханием и даже частицами души.

Читайте о происхождении медового месяца, жестянках и многом другом на следующей странице.

Жестянки, чтобы отпугнуть зло

Жестянки, привязанные к повозке новобрачных, согласно традиции, должны стать трещоткой, звук которой будет отпугивать злых духов, пока новобрачные едут к счастливому месту любви.

Бросать рис – символ плодородия и процветания

Традиция бросать рис происходит из культур древних Индии и Китая. В этих культурах считалось, что бросание риса после церемонии бракосочетания дарует плодородие жениху и невесте.

Медовый месяц – убежище для влюбленных

Медовый месяц – прелюдия семейной жизни, хорошо соблюдаемая  только что женатыми парами.  Тем не менее, в древние времена все начиналось с взятия в плен. Первые свадьбы включали в себя  похищение невесты женихом. Он прятался с ней  куда-нибудь, где ее родственники и соседи не могли их найти. Они оставались в этом месте на одну фазу луны и пили мед – вино, сделанное из меда, чтобы придавать любовные силы. Так родилось понятие «медовый месяц».  Существует множество историй об этом таинственном периоде.

Маленькое пятнышко киновари – символ супружества

Замужние индийские женщины ставят себе на лоб между глаз красную точку. Это делается с незапамятных времен. В древности жених наносил пятнышко собственной крови на лоб невесты, как символ признания брака! Сегодня жених наносит маленькое пятнышко киновари на лоб невесты и приветствует ее, как своего партнера на всю жизнь.  Оно наносится женщине в первый раз во  время брачной церемонии.




